
LE A KALAPPAL! 

 

Energofish Kft. 

 

Az Energofish Kft. Kelet Európa és hazánk egyik legnagyobb horgászfelszerelés 
gyártója és forgalmazója. Az idei Horgász Show kiállításon a BOK Csarnokban 

tettem fel kérdéseimet Pál István nak a cég ügyvezető igazgatójának. 
 

 

 

Pál István 
 

- 2000-ben még a Budapesti Műszaki Egyetemen tanult. Mára egy óriási üzletlánc 
vezetője. Melyek voltak a karrier legfontosabb állomásai? 
 

- Harmadéves voltam, amikor szülővárosomban Kolozsvárott megnyitottam az első 
boltomat. A horgászlapok hirdetéseiben az „Energofish Horgászcikk 
Nagykereskedelmi Centrum” 1998-ban több oldalon jelent meg, tudtam ez ahonnan a 
beszerzést akarom intézni. Teljesen zöldfülűen vágtam bele a nemzetközi 
kereskedelembe, egy igencsak bonyolultnak mondható Magyar - Román határon. Az 
Energofish kft. alapító tulajdonosa Markóczy József felfigyelt rám, megkedvelt és 
egyengette utam. Ő maga kárpátaljai gyerekként minden szláv nyelvterületen 
érvényesült, Románia viszont kifogott rajta. 



Viszonyunk szoros baráti lett, meglátott bennem valamit, egy olyan lehetőséget, hogy 
együtt előrébb juthatunk. Ő ismerte a magyar piacot én a román piacon voltam otthon 
és angoltudásommal kiegészülve segíteni tudtam a Távol-Keleti kommunikációban.  
Bizton állíthatom, hogy a horgászcikk kereskedelmi szakma egyik meghatározó alakja 
Markóczy József, boldog vagyok, hogy 25 éven át szinte apa-fia kapcsolatban 
dolgoztunk együtt, rengeteget tanultam tőle. Az alázat mellett az elhivatottság 
jellemezte tanait, ezekből raktuk össze együtt a vállalat alkalmazkodó képességét, 
mint fő tulajdonságot. Ahhoz, hogy több, mint 30 éve a piacon tudjunk lenni, szükség 
van gyors reagálására, a minőség fenntartására és természetesen annak folyamatos 
javítására. Elhivatott vagyok a folyamatos fejlődésre és digitalizálódásra. Karrierem 
fontos állomásának nevezném, amikor a folyamatos innováció mellett tettem le 
voksomat. Azóta folyamatosan keressük az újat, keressük az egyedit. Mindig kell 
valami új, amit a horgászok ki tudnak próbálni, ez különösen igaz a csalikra. Aki botot 
fog a kezében, az nem akar mást, mint halakat fogni, és ehhez mindig a legjobb és 
legújabb csalikat keresi, s ha ez változik, akkor a felszerelések is változnak, legyen 
szó az orsókról vagy a botokról. Csapatunk tagjaival együtt folyamatosan követjük 
ezeket a trendeket, és alkalmazkodunk a változásokhoz. 
 

- Sok újdonsággal jelentek meg az idei pecás seregszemlén. Mely termékeikre a 
legbüszkébb? Mitől remél leginkább üzleti sikert? 
 

- Az Energofish Kft. több tucat hazai és nemzetközi védjeggyel, használati 
mintaoltalommal, valamint formavédelemmel is rendelkezik. Az év eleji 
horgászkiállítások mindig az újdonságok bemutatásáról szólnak. Minden gyártó hozza 
magával a szezonban megálmodott, ősszel és télen kemény munkával megalkotott 
termékeit. A rengeteg befektetett energia, tesztelések tervezések miatt nehéz lenne 
egy termékünket kiemelni. Mindegyik új, vagy innovatív termékünkben és termékünkön 
látom minden egyes Kollégánk keze munkáját. Elgondolni is nehéz, hogy egy 
apróságnak is milyen utat kell bejárnia ahhoz, hogy élményeket okozhasson a 
horgászok számára.  
 

- Az innováció és hatékonyság a minőségszakemberek előtt ismert és tisztelt fogalmak. 
Mit jelent a jó minőség az Ön számára? Miként gondoskodnak arról, hogy a 
horgászoknak kiváló eszközei legyenek? 

 

- A 820.000 regisztrált horgász ládáiban mára már biztos találunk a termékeinkből 1-1 
kiegészítőt. Ez biztosan másként lenne, ha a piacra kerülő termékeink nem azt adnák, 
amit a horgászok elvárnak. Szeretnénk kilépni Nyugat-Európába, majd az öreg 
kontinens meghódítása után a tengerentúlon is meg kívánjuk vetni a lábunkat. Magyar 
középvállalkozásként ezt csak úgy tudjuk elérni, ha mindig a maximumra törekszünk. 
A cégben a nagyobb változtatásokat 6-7 éve kezdtük el. Ekkor kezdődött a különböző 
folyamatok bevezetése, strukturálása és az ISO 9001 bevezetésére való törekvés. Ez 
magával hozta a különböző mutatószámok bevezetését. 
A stabilabb folyamatok 2019-2020-ban alakultak ki, melynek az ISO 9001 és ISO/IEC 
27001 lett az eredménye. 2022 tavaszára ISO 14001 tanúsítást szereztünk. 
Az Energofish Kft. is, mint manapság minden más magyar tulajdonban lévő KKV 
világviszonylatban versenyképesnek számít a maga területén. Ahogy fejlődött a 



vállalat úgy volt szükség különböző tanácsadók bevonására, mert láttuk, hogy ezen 
tudás hiányában szinte lehetetlen a kitörés a kisvállalkozások közül. Nagy hangsúlyt 
fektetünk oszlopos kollégáink képzésére, hogy mindig a lehető legfrissebb tudás 
birtokában legyenek, ismerjék a legaktuálisabb trendeket, gyártási technológiákat, 
mert a folyamatos képzés is javítja a minőséget. Jelen esetben magára a munka 
minőségére gondolok, nem feltétlenül a termékére. A minőségi munkakörnyezet, a 
szakértelemmel rendelkező munkaerő, a fejlesztések mind-mind ráhatással vannak 
arra, hogy a polcra kerülő termék szerethető és használható legyen. 
 

 
Hatalmas érdeklődés az Energofish standján 

 
- Innovációs tevékenységükben mennyire tudnak a hazai szakemberek segítségére 

támaszkodni? 
 

- Az Energofish Kft. jelenleg több, mint 100 főt foglalkoztat. Büszkén mondhatom, hogy 
saját innovációs csapatunk van. Szinte minden projektbe bevonásra kerülnek. Olyan 
csapatot építettünk, amely szinte minden problémát képes megugrani. A fejlesztések 
terén nagy segítség a tapasztalattal rendelkező okleveles gépészmérnökünk, két 
egyetemi fokozat birtokában lévő informatikusunk és matematikusunk. Az agrár 
vonalat mester diplomás bio és élelmiszermérnökünk és BSC - vel rendelkező 
mezőgazdasági mérnök kollégánk képviseli. A környezetvédelmi szempontok 
betartásáért természetvédelmi mérnök kollégánk felel. A piacra jutást 
vállalkozásfejlesztés területen mesterdiplomás kollégánk felügyeli. A legfontosabb 
téren, a minőség területén is bővítettünk Lean szakmérnök irányba. 
Az Energofish Kft a kereskedelem mellett nagy hangsúlyt fektet a környezetvédelemre 
és az édesvizek megóvására. 2012 óta vesz részt olyan kutatási és fejlesztési 
pályázatban, amelyek fő célkitűzései között a vízminőség javítása és a halállomány 



megvédése szerepel. Ilyen pályázatok a KMR_12-1-2012-0222,  VEKOP -217-15-
2016-00519 és a GINOP 2.2.1-18-2020-00026. Együtt dolgozunk a Magyar Agrár és 
Élettudományi Egyetemmel, a Budapesti Műszaki Egyetemmel és legújabb 
fejlesztéseinkben új partnerünk a Soproni Egyetem, 
 

- Folyamatos megújulást tapasztalunk az Energofish Kft. munkájában. Biztosra veszem, 
hogy már most vannak kiforrott elképzeléseik. Kérem, egyet emeljen ki ezek közül! 
 

- Nehéz feladat egyet is megnevezni a rengeteg projekt közül, de talán az iBite termékek 
az egyik legösszetettebb fejlesztési irány. 
Az éjszakai horgászat kiegészítőit fűszereztük meg a pár éve a mindennapjainkba 
berobbanó Smart technológiával és így született meg az iBite, mit önálló brand. 
Első lépésben meghatároztuk, hogy milyen termék kínálattal álljunk a horgászok elé. 
Úgy döntöttünk, hogy a márka bevezetését a világító kiegészítőkkel kezdjük és 
folyamatosan jelennek meg a világító kiegészítők okos testvérei.  
Ezzel előre is vetítettük, hogy a következő alkalommal immár egy Smart technológiával 
ötvözött világító eszköz fog megjelenni a kínálatunkban. 
Az iBite márka mögött külön felállított magasan képzett mérnöki és tervező csapat áll, 
akik teszthorgászainkkal szimbiotikus kapcsolatban együtt lüktetnek. 
Minden iBite termékre jellemzőek lesznek az apró méretek, az innovatív megoldások 
és a pontos kidolgozás. Szintén minden egyes iBite termék egyedi csomagolásban 
lesz kapható. 
A háttérben folyamatos tesztelések, hardverek és szoftverek összehangolása mellett 
került polcra az első iBite termékcsalád, a feeder botra szerelhető világító gyűrű és 
kiegészítőik, a hozzájuk tervezett igényes csomagolásban. 
Ennek az apró terméknek a tervezőasztalról a boltok polcáig eljutni 2 évre volt 
szüksége. Több száz órányi tervezői munka, 3D minta nyomtatások, anyagminták és 
a vízparton eltöltött sok hónapos teszthorgászatok kísérték útját. Külön nehézséget 
okozott a megfelelő forma megtalálása és a gyárthatóság. Ezek után a teszteken 
kellett bizonyítania a leendő termékeknek, hogy a legextrémebb körülmények között is 
megállják a helyüket. 
Második hullámban érkezett a világító úszók első generációja, melyek két színben 
szolgálják a békés és ragadozó halas úszós horgászok igényeit egyaránt. Mint minden 
eddigi iBite terméknek, ennek is a fő lelke az apró méretű, de igen nagy készenléti 
idővel működő elem, elektronika és led. Egyből látjuk, hogy a legnagyobb feladat a 
vízhatlanság megoldása volt az úszó egyensúlyának megtartásával. 
A háttérben folyamatos tervezések, hardverek és szoftverek összehangolása folyik. 
Elképzelésünk, hogy a mindennapokban használt eszközeinkbe integráljuk a 
horgászatot. Gondolunk itt az Okos telefonokra és Tablet PC-re. A modern technológia 
nem szab határt abban, hogy a következő években az egyik leginnovatívabb márkát 
és termékcsaládot készítsük el a horgászok számára. 
 

- Az Energofish Kft. innovációi és minőség iránti elkötelezettsége előtt: LE A 
KALAPPAL!    
 
                                                                                             Sződi Sándor 


